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Izdanje za januar 2009.godine 
 
Prijem povodom Dana Republike 
8.1.2009. 
 
Na prijemu za predstavnike opštinske 
boračke organizacije povodom 9. januara - 
Dana Republike Srpske , načelnik opštine 
Prijedor Marko Pavić je istakao da 
opštinska administracija dobro sarađuje sa 
boračkim organizacijama i da će i  dalje 
raditi na unapređenju međusobnih odnosa. 
      „Mi smo konstatovali da ćemo se 
zajednički  zalagati  za očuvanje i ovog 
datuma i  Republike Srpske i da nećemo 
prihvatiti ustavne promjene u kojima se 
dira Repbulika Srpska i smanjuju njena 
ovlašćenja jer   o sudbini Republike Srpske  
mora odlučivati narod, a prije svega borci 
koji su je stvorili“  kazao je tom prilikom 
Pavić. 
 

 
     Predsjednik opštinske  Boračke 
organizacije Radovan Rajlić  izrazio je 
zadovoljstvo odnosom lokalnih vlasti 
prema borcima koji su stvorili Republiku 
Srpsku, izražavajući nadu  da će postignuti 
nivo saradnje biti nastavljen na 
zadovoljstvo prije svega članova ove 
organizacije. 

    „Opština Prijedor izdvaja značajna 
sredstva za stambeno zbrinjavanje 
boračkih kategorija i za fondove 
solidarnosti iz kojih se finansira školovanje 
djece poginulih boraca i ratnih vojnih 
invalida, tako da je naša opšta ocjena da je 
saradnja sa lokalnim vlastima veoma dobra 
“ kazao je Rajlić.               
 
Manji broj prijavljenih za stipendiranje 
16.1.2009. 
 
Na konkurs za stipendiranje u školskoj 
2008/09   prijavilo se 167 učenika i 
studenata, potvrdila  je stručni saradnik sa 
obrazovanje  Olivera Rosić.    
   „To je nešto manji broj prijavljenih na 
konkurs nego prošle godine kada ih se 
prijavilo 228, što objašnjavamo činjenicom 
da je nešto prije ovog, objavljen konkurs 
Ministarstva prosvjete i kulture, tako da 
zainteresovani za ovu stipendiju, nisu 
mogli predavati dokumente na druga 
mjesta“ kazala je Rosićeva. 
        Ona je dodala da će u slijedećih 
desetak dana  stručna komisija pregledati 
sve pristigle prijave i prema kriterijumima 
prosječne ocjene, godine studija i prosjeka 
porodičnih primanja utvrditi rang listu. 
         Opština Prijedor  će u  školskoj  
2008/2009. godini dodijeliti  42  nove 
 stipendije  , odnosno  30  studentskih   i 12 
učeničkih stipendija.  
      "Mi nastavljamo i sa stipendiranjem 
studenata kojima je stipendija ranije 
dodijeljena,tako da će , uz 92 studenta i 12 
učenika koji su ispunili uslove za nastavak 
stipendiranja, opština  ove školske godine 
stipendirati ukupno 122 studenata i  24 
učenika“ kazala je Rosićeva  dodajući da je 
budžet za stipendije  170 000 KM.     
        Studentska stipendija iznosi 100, a 
učenička 60 KM.  
 
Nacionalni park- obnova muzejske 
postavke 
 
Ministarstvo prosvjete i kulture Republike 
Srpske odobrilo je 250.000 KM za 
revitalizaciju stalne muzejske postavke u 
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Memorijalnoj zoni Nacionalnog parka 
„Kozara“ na Mrakovici. Ovu  muzejsku 
postavku  inače čine dokumenti i 
fotografije iz perioda Drugog svjetskog 
rata, kao i trodimenzionalni eksponati, koji 
su odloženi u depoima Nacionalnog parka, 
a većina devastirana te je potrebna njihova 
restauracija .        
    Direktor  Nacionalnog parka Dragan 
Romčević  je rekao da je  prošle godine za 
ovaj projekat Ministarstvo civilnih poslova 
BiH obezbijedilo  sredstva u iznosu od 
30.000 KM , te da ima obećanja da će i u 
ovoj godini pomoći u revitalizaciju 
izložbenih eksponata i sanaciju krova 
objekta. 
    „Kako smo sada obezbijedili  najveći 
dio sredstava , a imamo i podršku lokalne 
zajednice i obećanja da će finansijski 
podržati ovaj projekat,   nastojaćemo  da  
za posjetioce vrata ovog Spomen  muzeja  
otvorimo već 4. jula, kada se na Mrakovici  
tradicionalno obilježavamo godišnjica 
bitke na Kozari i održava čas istorije“, 
kazao je Romčević. 
 

 
   Ova muzejska postavka dio je  kulturno-
istorijskog naslijeđa i ponude Nacionalnog 
parka „Kozara“ koji je osnovan 1967. 
godine u cilju zaštite kulturno*istorijskih  i 
prirodnih ljepota Kozare. 
   Jezgro kulturnih i istorijskih sadržaja 
Nacionalnog parka "Kozara" čini 
spomenički kompleks na Mrakovici, čiji je 
autor preminuli  vajar Dušan DŽamonja. 
Spomenik je izgrađen 1972. godine i  visok  
33 metra, a svojom monumentalnošću 
simboliše veličinu slobode i slobodarski 
duh naroda Potkozarja. 

    U njemu  se nalazi i Memorijalna zona  
podignuta u znak sjećanja na borce koji su 
izgubili život u toku drugog svjetskog rata, 
koji se, u ovom kraju, pamti kao kozarska 
epopeja.              
  Sedamdeset hiljada preživjelih stradavali 
su po logorima smrti na prostoru od 
Jasenovca do Aušvica. Među njima se 
nalazilo i 23 000 djece. Preko tridest i tri 
hiljade civilnih žrtava, većinom Srba, iz 
potkozarskih sela, koja okružuju planinu, 
izgubili su živote u toku ofanziva na 
Kozari.Na   Memorijalnom zidu, u sklopu 
kojeg gori i vječni plamen, upisana  su  
imena 9 921 partizana koji su poginuli u 
borbama na ovom području tokom Drugog 
svjetskog rata.Čas istorije stalni je segment 
kulturno-istorijskih sadržaja utkanih u 
turističku ponudu Nacionalnog parka. 
 
Svetosavska akademija 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
uručio je na tradicionalnoj  Svetosavskoj 
akademiji uručio je   "Svetosavsku 
povelju", najviše priznanje za vaspitno-
obrazovni rad u prijedorskim školama i 
ustanovama najuspješnijim vaspitačima i 
prosvjetnim radnicima. 
        Pavić je uputio čestitku nagrađenima, 
te poželio da njihove nagrade budu 
stimulans svima da rade bolje. 
     „Želim da u svima prevlada duh 
svetosavlja i da ga nosimo do iduće 
akademije i da ga svake godine 
obnavljamo, kazao je Pavić.   
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 Ovogodišnji dobitnici "Svetosavske 
povelje" su vaspitačica Dječijeg vrtića 
"Radost" Ninka Lovrić, učiteljica Osnovne 
škole "Vuk Karadžić" iz Omarske LJubica 
Babić, nastavnik OŠ "Dositej Obradović" 
Drenka Končar i profesor Poljoprivredno-
prehrambene škole Jovanka Dražić. 
       Za najuspješnije direktore proglašeni 
su Milena Šljokavica iz Specijalne  
osnovne i srednje  škole "Đorđe 
Natošević" iz Prijedora i Nada Tepić, 
direktor Elektrotehničke škole. 
      Na Svetosavskoj akademiji, koja je 
organizovana pod pokroviteljstvom 
opštine, besjedu o Svetom Savi govorio je 
književnik Matija Bećković. 
     „Slaveći Svetog Savu Srpski narod slavi 
svog duhovnog roditelja, prosvjetitelja i 
preporoditelja, predvoditelja i 
putovoditelja i slaveći njega proslavlja 
onoga koji je Svetog Savu proslavio“, 
rekao je Bećković. 
     Gost svetosavske akademije bio je i 
ministar prosvjete i kulture Republike 
Srpske, Anton Kasipović koji je naglasio 
da je počastvovan prisustvom na 
Svetosavskoj akademiji uoči praznika koji 
je značajan i velik  za sve najvažnije kuće 
u Republici-škole i najvažnije ljude, a to su 
učenici i njihovi roditelji i nastavnici.  
     „Vjerujem da mnogi dijele moje 
uvjerenje da obrazovanje u Republici 
Srpskoj bilježi značajan napredak u 
opremanju škola i novim zakonima koje po 
prvi put donosimo sami bez uticaja 
međunarodne zajednice praveći vlastitu 
viziju obrazovanja za budućnost RS“, 
naglasio je Kasipović. 
     U umjetničkom dijelu programa 
učestvovali su Tamburaški orkestar SKUD 
"Dr. Mladen Stojanović" , sopran Tijana 
Topić uz klavirsku pratnju Sofije 
Kovačević, glumci Pozorišta Prijedor, te 
hor Srpskog pravoslavnog crkvenog 
društva "Vila".  
 
Odsjek za saobraćaj i parkinge  
 
U  opštinskom  Odsjeku sa saobraćaj i 
parkinge  u toku 2008. godine ostvaren je 

ukupan prihod od  328 500 KM , što je za  
12,4 odsto više nego 2007. godine  kada je 
ukupan prihod iznosio 295 000 KM, 
potvrdio je  šef ovog   Odsjeka  Aleksandar 
Jeftić. 
       „ I tokom 2008. godine  pokazala se 
opravdanost uvođenja parking automata , 
kako zbog visine prikupljenih sredstava  po 
kojima su se uložena sredstva za parking 
aparate davno   isplatila , tako i zbog toga 
što je na ovaj način riješen problem 
parkiranja u centru grada“  rekao je Jeftić 
          Naplata parkiranja  vršena je  
svakodnevno  na 350 parking mjesta putem 
16 parking automata. Tokom 2008. godine 
izdato  je 85 mjesečnih  parking karti, 555 
naloga za plaćanje naknade za parkiranje u 
iznosu od 5 ili 10KM, te uručene 83  
besplatne  parking karte za invalidne 
osobe. 
    „ Izvršeno je i 1283  blokiranja vozila na 
parkiralištima i nedozvoljenim mjestima 
od čega je  320  vozila blokirano u saradnji 
sa komunalnom policijom“ dodao je Jeftić. 
           On je za 2008. godinu najavio 
proširenje parking servisa odnosno 
povećanje broja parking mjesta sa  i bez 
naplate, te  nabavka vozila- pauk. 
 
Smanjena budžetska potrošnja 
 
S obzirom da priliv sredstava u  budžet 
opštine Prijedor poslednjeg tromjesečja 
2008. godine i početkom  ove godine nije 
išao  planiranom dinamikom, budžetska 
potrošnja smanjena je za 20 odsto. 
     „ Bili smo prinuđeni da  primjenimo 
ove mjere štednje za sada se ne odnosi na 
izdvajanja za plate opštinskih budžetskih 
korisnika i socijalna davanja“, potvrdila je 
v.d. načelnik Odjeljenja za finansija 
Biljana Malbašić. 
    Ona je dodala i da će se   tek krajem 
prvog tromjesečja moći realnije sagledati 
uticaj krize na punjenje budžeta, ali da je  
opština preduzela bez obzira na to, 
preduzela mjere štednje i donijela 
operativne kvartalne planove. 
     „Prema tim  kvartalnim planovima 
korisnicima budžeta će biti na raspolaganju 
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samo 80 odsto predviđenih sredstava, osim 
plata i socijalnih davanja koja će biti 
izdvajana u planiranom iznosu“, naglasila 
je Balbašićeva očekujući da neće doći do 
većih poremećaja koji bi doveli do 
restrikcija i navedene dvije budžetske 
stavke. 
     „Nadamo se  da kriza neće toliko uticati 
na budžet opštine Prijedor i da ćemo 
budžetski plan moći realizovati“, kazala je  
Malbašićeva.  
    Budžet opštine Prijedor za 2009. godinu 
planiran je u iznosu od 35.747.374 KM. 
 
Ministar Kasipović u posjeti Muzičkoj 
školi 
 
Ministar prosvjete i kulture Anton 
Kasipović posjetio je juče, prvog dana 
drugog polugodišta učenike Osnovne i 
srednje muzičke škole koji su nastavu 
počeli u adaptiranom objektu. 
   „Dugo smo radili na ovom projektu 
sanacije ove škole i ovo što sam vidio je 
veoma dobro.Mislim da je ministarstvo 
napravilo pravi potez odvajajući  sredstva 
za njenu  sanaciju jer  činjenica  da ova 
škola ima tradiciju dugu 50 godina  
obavezuje na jedan  poseban odnos prema 
takvim školskim objektima“ kazao je 
Kasipović. 
       On je potvrdio da je Ministarstvo 
prosvjete za projekat rekonstrukcije 
Muzičke škole izdvojilo 254 000KM ,ali 
da će u Prijedoru pomoći rekonstrukciju 
još nekoliko školskih objekata. 
 

 
        

„ Radi se o izgradnji potpuno nove škole u 
Gornjim Orlovcima za šta smo izdvojili 
417 000 KM, a na slijedećoj sjednici 
Savjeta za razvoj bi se trebao naći projekat 
Elektrotehničke škole , a to su nam 
psoebno važne škole najviše zbog mladih, 
talentovanih inovatora „ rekao je 
Kasipović. 
      On je dodao da je tokom 2007. godine 
iz Razvojnog programa odobreno oko 52 
miliona KM za obrazovanje i kulturu i da 
još uvijek ima oko 30 miliona KM  u 
Razvojnom programu RS za koja će 
nastojati da što prije dobre projekte  kako 
bi sredstva išla u realizaciju. 
      Direktor  škole Gojko Rađenović  
izrazio  je zadovostvo što su učenici , 
umjesto na sedam alternativnih lokacija  u 
gradu, gdje se od septembra 2007. godine 
odvijala nastava, juče mogli da nastave  
muzičko obrazovanje u novoadaptiranom 
objektu. 
    „Pored učešća ministarstva , opština 
Prijedor je  dala značaja doprinos uređenju 
ovog školskog ovjekta jer je obezbijedila 
150 000KM, dok je muzička škola  
prikupila 20 000KM. 
Rađenović je potvrdio i da je  prvobitna 
cijena   projekta bila 298 000KM, ali da je  
zbog nepredviđenih radova koji nisu bili 
planirani projektom , kao i  povećanja 
cijena građevinskog materijala konačna 
cijena radova na rekonstrukciji škole   
dostigla 422 000KM. 
 
SLUŽBA ZA AOP I STATISTIKU 
Edukacija zaposlenih 

 
Stalne inovacije i velike promjene na 
računarima i računarskim mrežama i 
uopšte u informacionim tehnologijama, 
utiču na promjenu, doradu i izradu novih 
programskih rješenja. To samo po sebi 
nameće neophodnost stalne, adekvatne i 
pravovremene edukacije, odnosno 
permanentno usavršavanje svih zaposlenih 
u opštinskoj administrativnoj službi iz 
oblasti informacionih tehnologija. U prvom 
i drugom kvartalu tekuće godine će biti 
organizovani kursevi iz: 
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- Word – poslovni kurs, 
- Excel – napredni kurs, 
- PowerPoint – osnovni kurs, 
- Internet – osnovni i napredni kurs, 
- Corel – osnovni kurs 
Obuku će  izvoditi profesionalna firma 
„Lamda“ iz Banjaluke. Predavač je prof. 
Petar Đuričić, gimnazijski profesor 
matematike koji posjeduje odgovarajuće 
sertifikate za obavljanje edukativne 
djelatnosti iz informacionih tehnologija 
(EDCL).Kurs obuhvata 30 sati nastave, 
priručnik i sertifikat nakon provjere znanja. 
 
Analiza stanja informacionih 
tehnologija u administrativnoj službi 
Opštine Prijedor 
Trenutno je u eksploataciji 141 računar i 3 
servera. Oko 80 % zaposlenih aktivno 
koriste računar, a preko 50 $ koriste e-mail 
i internet.  

 
Softverski resursi: 
U svim Odjeljenjima su kreirani i 
instalisani različiti tipovi računarskih 
programa koji se maksimalno koriste kako 
za evidentiranje i praćenje raznih 
transakcija i promjena, tako i za 
izvještavanje mjesečno, kvartalno, godišnje 
i periodično na zahtjev.  
Tako su se maksimalno iskoristili postojeći 
potencijali informacionih tehnologija u 
kreiranju transparentne, efikasne i 
funkcionalne javne uprave koja nudi brze, 
jeftine i kvalitetne usluge svima. 
 
Kadrovski resursi: 
Svi zaposleni su završili osnovne kurseve 
iz informacionih tehnologija i uz stručnu 
podršku i pomoć ljudi iz AOP-a kao i 
stalno permanentno usavršavanje mogu 
kvalitetno da zadovolje savremeni način 
poslovanja i rada. 
Imajući u vidu veoma široku primjenu 
računarske tehnike, enormno brze i velike 
promjene u ovoj oblasti i ogroman broj 
transakcija, ubuduće je neophodno 
nabavljati samo „brand name“ računare 
koji nam nude bolju garanciju, sigurniji i 
pouzdaniji rad. Nastaviti redovnu 

permanentnu edukaciju svih zaposlenih,а 
loše, a samim tim i nepouzdane računare 
zamijeniti novim da ne bi došlo do 
gubljenja podataka, oštećenja fajlova i 
zastoja u poslu.    
 
Automatizacija arhivske građe u opštini 
 
U našoj opštini imamo ogromnu arhivu 
koja je smještena kako u zgradi opštine 
tako i u dislociranim objektima. Po zakonu 
je moramo čuvati u zavisnosti od vrste 
arhivske građe.  
Već sada imamo problema sa prostorom, 
sigurnošću i brzinom pristupa i 
pretraživanja. Zbog toga je planiraa 
digitalizacija arhivske građe. Na taj način 
će mo mnogo bolje zaštititi staru  kao i 
tekuću arhivu i omogućili brži, 
jednostavniji i elegantniji način 
pretraživanja.Proces automatizacije arhive 
se izvodi u fazama. 
Prva faza je uglavnom realizovana. 
nabavljen je profesionalni skener, računar i 
odgovarajući program. Sada je u toku 
testiranje programa i edukacija radnika te 
će se pristupiti skeniranju tekuće 
dokumentacije od 01.01.2009.god. 
Druga faza- U toku je izrada detaljnog 
plana - koje godine i koje dokumente 
skenirati u zavisnosti od lokacije arhive i 
vrste arhivske građe  te će se odmah 
pristupiti pripremi stare arhive koja će se 
skenirati  
Treća faza - Potrebno je : 
1. Nabaviti 2 profesionalna skenera i 2 
računara za skeniranje stare arhive,  
2. Obezbijediti ili imenovati radnike za 
skeniranje stare arhive  (2 smjene)  
3. Početi skenirati staru arhivu prema 
načinjenom planu , 
4. Edukovati sve korisnike stare arhive. 
Četvrta faza-Mikrofišovati skeniranu 
arhivu radi sigurne i trajne zaštite kod 
odgovarajuće firme koja se profesionalno 
bavi tim aktivnostima, a u skladu sa 
zakonskim propisima.  
 
___________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


